
Indenrigsudvalget

Til: Indenrigs- og sundhedsministeren

Dato: 18. marts 2025

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

INU alm. del

Spørgsmål 49
Ministeren skriver i svar på spørgsmål 24 (INU alm. del), at et udgiftsbaseret system er 
mest foreneligt med den tilrettelagte styring af kommunernes og regionernes økonomi, da 
det sikrer hensyntagen til de makroøkonomiske udfordringer og den aktuelle konjunktursi-
tuation. I staten har man imidlertid arbejdet med omkostningsbaserede budgetter siden 
2007, uden at det angiveligt har skadet den makroøkonomiske styring af de statslige 
udgifter. Vil ministeren redegøre for, hvorfor det vil være en udfordring for kommuner 
og regioner at indføre et omkostningsbaseret system, når det angiveligt ikke har givet 
anledning til udfordringer for staten?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Carl Andersen (LA).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på carl.andersen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Karsten Filsø
formand
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